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Ricku, přestaň nasávat 
ten moravskej plum líh 
nebo se vysekáme!!!

Glogloglo…

OK, přebírám řízení.   A ty 
mi raději pověz více o tom 
mapování, ať tam nejsem 

za tydýta.

Fajn Morty, nechal jsem 
tě řídit, ale koukej na 

cestu, ať se nevysekáme. 

Uaááááá…!!!

Zdarec. Povídej, už 
jsme celí nedočkaví.

Klíčem k úspěchu jsou zejména tyto věci:

• použití NPs jako značek biomarkerů – vyšší odezva na 
detektoru a ostré píky v porovnání s běžně 

používanými cheláty kovů
• laser o vhodné vlnové délce, který zaručí, že se NPs

dostanou do plazmové hlavice v intaktním stavu
• krátké integrační časy, které umožní prokreslit píky NPs
• ablační cela s dostatečně rychlým proplachem, aby 

nedocházelo k překrývání signálů z předešlých pixelů 

Morty, Morty!!! Rychle 
vstávej!!! Vyrážíme na 

malý výlet.

Co otravuješ 
Ricku. Chci spát, 
jsou čtyři hodiny 

ráno!!!

Víc ti řeknu až po 
cestě, ale budeš 

čučet!

TGM

Takže jestli tomu dobře rozumím, tak 
vaše technika dokáže určit kolik NPs

je na jednom pixelu, přičemž je 
nejspolehlivější, když jsou na jednom 
pixelu jednotky nebo desítky NPs..? 

Dále je očividné, že vámi použitá 
technika umožňuje spolehlivou 
detekci počtu intaktních NPs z 

biologických vzorků. Pecka!!! Super 
obrázek. Je vidět, že věda je někdy 

spíše uměním než vědou.
Přesně tak Ricku. To činí naší 

techniku konkurenceschopnou   
v porovnání s další zobrazovací 

technikou jakou je zejména 
fluorescenční mikroskopie aj.

Nemám 
absolutní 
šajn vo co 
tady šlo…

náš přístup

záznam z 1 pixelu

Ok bando. Díky za exkurzi                     
a vysvětlení a zase někdy na viděnou 

a ještě velké díky patří Grantové 
agentuře ČR (GA18-16583S)                 

a Ministerstvu školství, mládeže 
a tělovýchovy ČR – CEITEC (LQ1601) 
a MUNI/A/1424/2019 za to, že nám 

zacálovala tuto návštěvu.

Tož vás vítám pánové. S tou zdí 
si nedělejte hlavu, náš technik 

Kudrla ji hravě opraví. Ale teď se 
usaďte a půjdeme rovnou na 

věc. Jen se předem omlouvám, 
že vám nemohu popsat úplné 
detaily, jelikož jsme výsledky 

naší práce ještě nepublikovali.
Jan Preisler

Čauky. Abychom mohli předvést sílu našeho 
přístupu počítání NPs, využili jsme 

imunohistochemického značení proliferačního 
proteinu v řezech sféroidů kolorektálního 
karcinomu, jehož nejvyšší koncentrace se 
nachází v okrajových oblastech sféroidu, 

zatímco v centrální části je tato koncentrace 
minimální nebo žádná (jednotky proteinů na 

pixel).

Stanislava Meliorisová

Jiří Kroupa

Zdar. Jak říkal kolega 
nahoře. Vyvinuli jsme 

softvér, který nám 
umožňuje zobrazování       
a počítání NPs. Ale více 
vám ukážu v obrázcích.

konvenční přístup

záznam z 1 pixelu

Morty, půjdu rovnou k věci. Oni navrhli              
a sestavili úplně jednoduchý ablační systém, 

který je složen z pulzního optického 
parametrického oscilátoru (OPO) a ablační 
cely a jsou schopni účinně počítat intaktní 

nanočástice z biologických vzorků. Navíc jsou 
díky tomu schopni generovat ostré distribuční 

mapy specifických biomarkerů v tkáni                
a dosáhli transportní účinností NPs ̴90 %.  

No, tak to 
bude 
boží…

Včera jsem byl na škopkobraní na planetě Kastl  
20 a potkal jsem tam bandu borců                         

z planety Štatl. Dali jsme se do řeči a prozradili 
mi, že mají novou supr techniku na mapování 

nanočástic z biologických vzorků. Využívají          
k tomu spojení laserové ablace a ICP MS. A co je 
nejlepší, pozvali nás na malou exkurzi k nim do 

labu.

Tak vo co tedy jde?

MASÁRNA
Třeba si toho 

nevšimnou…? A 
kde vůbec jsou?

Mají strach z 
COVIDu. Spojej se s 

námi přes 
hologram.

Ses vyznamenal Morty, 
rozsekals jim labinu! 

Čus kluci. Přesně jak říká 
šéfík. Tady vám ještě 

ukáži dizajn naší ablační 
soustavy. A náš ajťák

vám pak ukáže softvér. 

Marek Stiborek


